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Elva õpilased esikümnes
Füüsikahuvilised õpilased üle Eesti lahen-

dasid eelmise aasta 12. detsembril taaskord
võistlusel “Kajakas” krõbedaid ülesandeid.
Nüüdseks on teadaka tulemused. Elva güm-
naasiumi õpilased jõudsid erinevates võist-
lusklassides esikümnesse koguni kolme-
teistkümnel korral.

Esikolmiku moodustasid Elva kooli õpi-
lased seitsmendate klasside arvestuses, kus
esimese ja teise koha saavutasid õpetaja Cati
Krillo õpilased Elghita Vaarik jaKaido Mes-
tiljainen ning kolmikvõidu vormistas Jaana
Sommermann, juhendajaks Geil Siim. Ka-
heksandate klasside arvestuses võitis tei-
se koha Anders Aksjonov (juhendaja Geil
Siim).

Esikümnesse jõudsid veel Alex Annuk (4.
koht), Anete Saadjärv (5. koht), Maria Kuris
(6. koht), Krister Toom (6. koht), Sten Pent
(7. koht), Katriin Sildnik (8. koht), Ander
Pavlov (8. koht), Marleen Vään (9. koht) ja
Rasmus Nurmoja (10. koht).

“Kajakas” on füüsikaülesannete lahen-
damise võistlus, kus küsitakse küsimusi nii
koolifüüsikaga seotud teemadel kui ka iga-
päevaelulistest valdkondadest. Ülesanne-
te lahendamine eeldab head intuitsiooni ja
olukordade piltliku ettekujutamise võimet.
Korraldab Tartu Ülikooli Teaduskool. EPP

Elamusfestival tuleb taas

Elva vallavalitsus korraldab koos valla
kultuurijuhtidega ka sel suvel Elva Elamus-
festivali, mis toimub 24. augustil.

Eelmisel aastal esmakordselt toimunud
ettevõtjate mess sai väga positiivse tagasi-
side nii osalejatelt kui ka publikult ja val-
lavalitsus loodab sellest teha traditsioonili-
se suursündmuse, kus valla ettevõtlikud ini-
mesed saavad kohtuda kohalike elanike ja
külalistega.

Elva valla ettevõtteid ja ettevõtlikke ini-
mesi oodatakse end tutvustama elamus-
te, töötubade või muu sellise kaudu. Tere-
tulnud on toodete ja teenuste tutvustused,
külaseltsid ja kollektiivid enda põnevate te-
gemistega, samuti tööandjad, kes sooviksid
end potentsiaalsetele uutele töötajatele näh-
tavaks teha.

Festivalipäeva mahub ka huvitegevuse
laat ja kultuuriprogramm ning päeva lõpe-
tab kontsert Verevi rannaplatvormil.

Ettevõtjaid oodatakse juba praegu osale-
missoovist märku andma aadressil karmen.
moont@elva.ee. EPP

25. märtsil
heiskame leinalipud

Vabariigi Valitsus kiitis neljapäevasel is-
tungil heaks justiitsminister Urmas Rein-
salu ettepaneku kuulutada 25. märts 2019
ühekordselt lipupäevaks, sest tänavu möö-
dub 70 aastat 1949. aastal toimunud märtsi-
küüditamisest, mis oli suurim genotsiid Ees-
ti rahva ajaloos – Siberisse küüditati üle 20
000 inimese.

25. märtsil toimub Eesti kommunismi-
ohvrite memoriaalis Maarjamäel märtsi-
küüditamise mälestustseremoonia. Kell 18
on kõik oodatud süütama mälestusküünlaid
Tallinnas Vabaduse väljakul, Tartus Raekoja
platsil, Pärnus Iseseisvuse väljakul ja Narvas
Raekoja platsil. EPP

Koolieelikud Õppisid
sööklas ise toimetama

Teisipäeval oli algkoolima-
ja sööklas omamoodi õp-
pus, kus sügisel koolimine-
vad lapsed tegid koolikok-
kade juhendamisel katset
enda teenindamisega.

Sirje Veldi

Koolisööklates on tegemist ise-
teenindusliiniga, kus toit on suur-
tes marmiitides. Keegi lastele toitu
taldrikusse ei tõsta, sellega peavad
lapsed ise hakkama saama.

Koolisöökla ukse juures võeti
end kenasti järjekorda. Enne toi-
duliinini jõudmist võttis iga laps
kandiku, millele tuli tõsta supi-
kauss ja lusikas. Seejärel algas ras-
kem osa ehk kuidas suurest mar-
miidist suure kulbiga kuum supp
edukalt enda kaussi tõsta.

“Aga sellega harjuvad nad kii-
resti,” ütles SA Elva Teenused ju-
hataja Krista Loog, kelle ettevõt-
misel ja valvsa silma all kogu te-
gevus toimus.

Supi peale käis ka hapukoor,
seejärel tuli leiva- ja saialett, kus
oli ka või, mida tuli ise noaga lei-
vale või saiale määrida, võtta ka
salvrätt ja seejärel kandikul ole-
va toiduga ettevaatlikult lauda-
de poole liikuda. Kes soovis juur-
de piima või vett, sellel tuli ka se-
da ise võtta. Laual kausikestes oli
vaid magustoit. Krista Loogi sõnul
oli magustoit lauale tõstetud sel-
lepärast, et kandik oleks kergem.
Tavaolukorras tuleb ka see endale
letist ise kandikule tõsta.

Sellest, et sellise isetoimeta-
mise käigus pisut suppi kandiku-
le loksus, ei tehtud numbrit. Õiget
kandikuhoidu õpetasid taas kokad
ja lastega kaasas olnud lasteaia-
õpetajad, seega suuri viperusi ei
juhtunud ja kellelgi supikauss ma-
ha ei prantsatanud. Riidedki jäid
puhtaks. Lapsed ise olid kogu ette-
võtmisse niivõrd keskendunud, et
väga palju abi ei vajanudki.

Nii mitmelegi lapsele maitses
teisipäeval menüüs olnud borši-
supp niivõrd, et mindi uuele rin-
gile ja tõsteti endale veel teinegi
kausitäis suppi – nüüd juba märk-
sa kindlama käega.

Pärast söömist pidid lapsed
oma nõud loomulikult ka ära ko-
ristama. Selleks on sööklas bio-
jäätmete lett, kus toidujäätmed ja
paber pannakse eraldi konteineri-
tesse ning kandik, lusikas ja tald-
rik eraldikohtadesse.

Ärge tehke
kõike laste eest ära!

“Ettevõtmise eesmärk on, et las-

teaia lapsed saaksid proovida ise-
teenindusliinil toidu võtmist ning
saaksid söökla tunnetuse, et sügi-
sel ei oleks see kõik päris võõras,”
ütles Krista Loog. “Põhjus, miks
sellist asja teeme, on see, et möö-
dunud sügisel oli palju tegemist
sellega, et õpetada lastele ise toidu
tõstmist. Mõni laps ei olnud elus-
ki kulpi käes hoidnud. Loodame,
et selline ettevõtmine saab tradit-
siooniks.”

Krista Loog ütles, et on soovi-
tanud ka lasteaedade koolieelses
rühmas õpetada lastele iseteenin-
damistehk siis mitte laste eest kõi-
ke ära teha, vaid tõsta supikauss
laua keskele ja lasta lastel ise en-
dale suppi tõsta. Sama võiksid te-
ha ka lapsevanemad kodus. Siis
tulevased koolilapsed enam kooli-
sööklas hätta ei jää.

Toimekas asutus
SA Elva Teenused loodi möödu-

nud aasta augustis, kui Elva vald
lõpetas lepingu P. Dussmann Eesti
OÜga. Uue sihtasutuse juhiks saa-
nud Krista Loog on asunud agaralt
toimetama ja juba saanud sihtasu-
tuse tegevusele koolidest ja laste-
aedadest positiivset tagasisidet.
Noorel sihtasutusel on olnud mit-
meid väljakutseid, põnevaid ja oo-
tamatuid olukordi, millest on välja
tuldud jakokkuvõttes on kõik häs-
ti laabunud.

“Meil on läinudväga toimekalt,”
ütleb Loog. “Toimuvad regulaar-
sed menüükoosolekud, mis taga-
vad kõigile osapooltele sobiva me-
nüü. Oleme leidnud uusi koostöö-

partnereid, et tagada kööki värs-
ke ja kohalik tooraine. Üksikud
murekohad on aeg-ajalt tekkinud,
näiteks kui kauba vedu hilineb või
jääb ära. Siiani oleme lahendanud
need olukorrad jooksvalt ja opera-
tiivselt. Oleme märganud, et tea-
tud firmadega on probleeme, kus
vahetuvad mingil põhjusel tih-
ti autojuhid. Seeläbi võib hilineda
toidutarne ning peame kiirelt võt-
ma vastu otsuse, kas teha uus toit,
muuta retsepti või tõsta mõni toit
menüüs ümber. Õnneks neid olu-
kordi väga tihti ei ole, kuid toitlus-
tuses on see paratamatu, et oota-
matusi võib ette tulla.”

Mitte üksnes toitlustamine
Ent Elva Teenused ei tegele vaid

lasteasutuste toitlustamisega. Ala-
tes jaanuarist on palgal haldusjuht,
kelle ülesanne on haldus- ja hool-
dusteenuse osutamine sihtasutu-
sele üle antud ruumides ja hallata-

vates asutustes. See hõlmab endas
muu hulgas kinnisvara korrashoidu
läbi kvartaalsete ülevaatuste, re-
monditööde organiseerimist ning
puhastusteenuse korraldamist.

“Sellele lühikesele ajale tagasi
vaadates ei olegi midagi väga üle-
tamatut olnud,” ütleb Loog. “Hai-
gusperioodidel oleme leidnud alati
asendused ning ka ise kontori poo-
lelt käinud asendamas Puiestee
tänava koolimaja kohviku tööta-
jat. See andis suurepärase võima-
luse näha ja olla pikalt köögi töö
sees. Nägime kitsaskohti ning koh-
viku edasi arendamise vajadust ja
võimalust. Saime suhelda otse las-
te ja koolitöötajatega, kuulata nen-
de soove ning näha olukorda söök-
las. Lapsed söövad hästi ning kiitu-
si toidu osas tuli igapäevaselt!”

Vallavalitsusel on plaan val-
la asutused üle võtta kahes etapis
– osa septembrist ning ülejäänud
jaanuarist.

Kõige raskem tundus olevat suure kulbiga supi taldrikusse tõstmine. Fotod: Sirje Veldi

Nüüd jäi üle vaid hoida kandik tasakaalus.

Elva saun Puiestee 2
avatud N, R, L kell 13-20.
Pakume saunalistele sooja teed ja kuuma leili!



PILTUUDIS
Kool alustab koostööd lennuakadeemiaga

Eesti Lennuakadeemia rektor Jaanus Jakimenko ja Elva
gümnaasiumi direktor Tarmo Post sõlmisid 6. märtsil
koostöölepingu õppe- ja arendustegevuse edendamiseks
kahe õppeasutuse vahel.
Raamleping võimaldab parandada gümnaasiumihariduse
kvaliteeti, kaasates üldhariduskoolide õppetöösse len-
nuakadeemia õppejõude ning üliõpilasi koos akadeemia
tehnilise baasiga.
Samuti aitab tihenev koostöö populariseerida Elva kooli-
noorte seas nii lennundusega seotud põnevaid erialasid
kui ka loodus- ja reaalainete valdkonda tervikuna.
Lennuakadeemia arendusprorektori Karl-Erik Seegeli
sõnul on väga rõõmustav, et esimesse ühisprojekti – mehi-
tamata õhusõidukite huviringi on gümnaasiumist õppima
tulnud nii poisid kui ka tüdrukud.
“See näitab mehitamata õhusõidukite populaarsust noorte
seas. Loengud toimuvad Elva gümnaasiumis ning prak-
tika lennuakadeemia mehitamata õhusõidukite laboris,”
täpsustas Seegel.
Tekst: Eve Saumets 7.-12. klasside õppejuht
Foto: Liis Saar

ÜKS KÜSIMUS
Kust tuli mõte korraldada Elva
koertepargile raha kogumiseks
heategevuslik kirbukas?

Sandra Hütsi
Elva koertepargi
rajamise mõtte algataja:

Mõte teha heategevus-
lik kirbuturg tuli tänu ühe-
le linnakodanikule, kes elab
aktiivselt kaasa meie koerte-
pargi projektile. Minu jaoks
tundus see idee väga hea ja
olin valmis selleka kohe ette
võtma, et teha see teoks, sest
iga toetus koertepargi raja-
miseks on väga oluline.

Minu jaoks on kirbuturu
korraldamine väga uus ko-
gemus. Võtsin ühendust Gre-
te Escholziga, kes tegeleb El-
vas aktiivselt kirbuturgude
korraldamisega ja uurisin,
et kas ta saaks mind juhen-
dada selles osas. Grete abiga
saime ka korraldamiseks ko-
ha, milleks on Pubi ÜksTeist.

Samuti oli Pubi juhataja Age
Markvard selle idee poolt ja
nõus kohe aitama.

Heategevusliku kirbutu-
ru mõte koertepargi rajami-
se osas seisneb selles, et kui
on inimesi, kes sooviksid ka
kuidagi panustada sellesse
projekti, aga neil ei ole ra-
haliselt võimalik, siis saavad
nad annetada selleks oma
riideid, loomatarbeid ja pi-
semaid esemeid. Mina ja abi-
valmis vabatahtlikud müü-
me asjad kirbuturul maha
ja sealt saadud tulu läheb
Koertepargi rajamiseks. Hin-
nad saavad meil olema mak-
simum 5 eurot.

Asju kogun mina enda
kätte. Vastu võtame ainult
terveid, kasutuskõlblikke ja
korralikke esemeid, asjad
kontrollime tuues kõik üle,
sest keegi ju ei sooviks osta
kasutuskõlbmatuid asju.

Kirbuturg toimub Pu-
bis ÜksTeist 13. aprillil kell
11-15. Asju kogume kirbu-
turu jaoks 8. aprillini. Kon-
takt Sandra.Hytsi@mail.ee,
Facebook Sandra Hütsi.

Alustas tehnoloogiaring tüdrukutele
Et tüdrukud tehnoloogia-

le lähemale tuua, otsustas en-
dine IT juht ja e-residentsuse
programmi algataja Taavi Kot-
ka möödunud aastal luua koo-
li, mis sai nimeks HK Unicorn
Squad. Tundide mõte on pan-
na tüdrukuid tegema asju,
mis neid huvitab, koos tehno-
loogiaga. Esialgu anti tunde
vaid piiratud arvule tüdruku-
tele, kuid algatus muutus nii
populaarseks, et Kotka otsus-
tas teha kooli kõigile kättesaa-
davaks ja seda tasuta. Tüdru-
kute tehnoloogiaõppega alus-
tati nüüd ka Elva gümnaasiu-
mis ja selle eestvedaja on Pau-
la Saaremäe.

“Elva Unicorn Squad on
tehnoloogiaring tüdrukutele,
mille eesmärgiks on äratada ja
kasvatada tehnika-alast huvi,”
rääkis Paula Saaremäe. “Meie

projekti katusteema on lava
ning igal nädalal uurime sel-
le erinevaid külgi. Kuidas teha
lavale taust? Kuidas valgusta-
da lava? Kuidas jõuab heli la-
valt publikusse? Kuidas ehita-
da pöördlava?”

Esimese tunni teemaks oli
pilt ning praktilise ülesandena
tehti kunstnik Britt Samoso-
ni loodud kavandi järgi grafi-
ti. Eelnevalt uurisid tüdrukud,
mis on šabloonkunst (stencil
art), seejärel lõigati šabloonid
vaibanoaga välja ning laota-
ti tükid lõuendile. Enne sprei-
värvide kasutamist tuli selga
panna ka kaitseriietus, mis te-
kitas kõigis suurt elevust. Tüd-
rukud kihistasid, et nüüd näe-
vad nad küll välja nagu tehno-
naudid. Kõik osalejad olid vä-
ga püüdlikud ja nautisid kogu
protsessi. EPP

Tegevus tehnoloogiaringis on õpetlik ja põnev ning lõbupakkuv.Foto: Paula Saaremäe

Armuke, Teofrastus ja teised
LendTeatris leidub alati
kõigile midagi.

Kaidi Koppel
LendTeatri näitleja

LendTeatri lavastus “Armu-
ke”, mille on lavastanud Jaan
Tooming, on olnud väga me-
nukas. Elva etendustel on ol-
nud rohkelt publikut. Tallin-
na märtsikuine etendus on väl-
ja müüdud ning aprillikuu li-
saetendusele – publiku tungi-
val soovil! – on alles käputäis
kohti. Elvas mängime “Armu-
kest” viimast korda 18. märtsil
kell 19.00 LendTeatris. Rõõm
on pakkuda teatrit, mis inimes-
tes positiivset emotsiooni te-
kitab ning palju kõneainet pa-
kub. Seepärast teatrit teemegi!

Veel kolm korda
Eelmisel suvel valmis Ast-

rid Reinla kirjutatud jutustuse
ainetel Airé Pajuri käe all las-
teetendus “Teofrastus”, mis sel
varakevadel uuesti hoo sisse
sai ja mida juba kodust kauge-
malegi mängima on kutsutud.
Tegemist on vahva kogupere-
looga, kus Peedu jaamakass
Teofrastus räägib oma seiklus-
test. Lavastuses osaleb lisaks
teada-tuntud LendTeatri näit-
lejatele üks uus tegija – Anne
Masing-Luik. Elvas saab seda
etendust näha veel kolmel kor-
ral: 25. märtsilkell 11, 7. april-
lil kell 12 ja 22. aprillil kell 11.

Elva Huviala- ja Koolitus-
keskuse näiteringi, mida mina
juhendan, lapsed õpivad juba
uut lavastust “Kommigripp”,
mis on plaanis samuti enne
õppeaasta lõppu lavalaudade-
le tuua ning lastele ja peredele
vaatamiseks pakkuda.

Tuntud lavastajad
Jaan Toomingu käe all on

LendTeatris tänaseks valmi-
nud kolm lavastust. Plaanis on
kaks uut, mis praeguste plaa-
nide kohaselt näevad ilmaval-
gust veel selle hooaja jooksul.

Suvel on meie kanti taas oo-
data Väino Uibot, kellega käi-
vad läbirääkimised, millega

seekord teatrihuvilisi üllata-
da. Vihjeks võin öelda, et õhus
on tunda klassika hõngu. Mida
see täpsemalt tähendab, jäägu
hetkel saladuseks.

Koostöös Malle Pärnaga
valmis eelmisel kevadel lavas-
tus “Lõks”, mis pälvis publi-
ku positiivse tagasiside ja tõi
LendTeatrisse mitmel korral
täissaali. Malle on ka tänavu
kevadel LendTeatris oma mõ-
tetega ning uue lavastusega
proovid juba käivad. Kui nüüd
saladuseloori natuke kergita-
da, siis võib öelda, et tükk on
komöödia žanrist ning põne-
vust jagub küllaga.

LendTeatrile kohaselt on
meie mõtted suured ja lennu-
kad, näitlejad andekad, lavas-
tajad vägevad – nii sünnivadki
LendTeatri seinte vahel lavas-
tused, mis on väge täis ja kõ-
netavad meie publikut.

Midagi uut
Selleks, et meie näitlejaid

aina edasi arendada ning nei-
le tuult tiibadesse puhuda, ole-
me alustanud prooviperioo-
di Rauno Polmaniga. Ta on lõ-
petanud TÜ VKA ning kuulus
ka teatrisse Must Kast. Rau-
not hakkas juba teatriõpin-
gute ajal huvitama film ning

praegu õpib Rauno Balti Mee-
dia- ja Filmikoolis. Nüüd on
koos Raunoga sündimas mida-
gi hoopis teistsugust, kui meie
näitlejad senini harjunud on.
Loo sünniks on Polman saa-
nud inspiratsiooni Pirandello
novellidest, mis räägivad sü-
gavuti inimeseks olemisest,
erinevatest emotsioonidest,
igapäevaste rollide võtmisest,
nende vahetamisest ning mas-
kide kandmisest. Me kõik kan-
name mingeid maske ja sage-
li elame enesepettuses. Millal
me oleme meie ise ilma maski-
deta ja millised me siis oleme?

Lavastus sünnib mitme-
ti improvisatsiooni tulemuse-
na ning ühtse meeskonna jõul.
Ootame meiegi pikisilmi ja
suure põnevusega, mis lõpuks
valmis saab. Ent selles oleme
veendunud, et see saab ole-
ma võimas, midagi hoopis ta-
vapäratut ja publikul on kind-
lasti põhjust taas LendTeatris-
se tulla.

Väikelinna teater
Olles Elva mõistes justkui

Elva Linna Teater, soovime sü-
damest pakkuda LendTeatris
kvaliteetset teatrit. Meile kui
teatritegijatele on väga oluline
tegeleda projektidega, mis uu-

si väljakutseid pakuvad ning
meid näitlejatena arendavad.
Soovime ka teatrikülastajatele
pakkuda väärt teatrielamust,
mis uute lugude näol pakuks
mõtteainet veel pikaks ajaks
pärast teatrisaalist lahkumist.

Nagu Jaanus Rohumaa on
öelnud: “Teater on koht lugu-
de rääkimiseks. Ei midagi ena-
mat ega ka vähemat.” Ja meil
on lugusid, mida rääkida. Põ-
nevaid lugusid. Elust enesest
lugusid. Ja just selliseid lugu-
sid, mis meid endid emotsio-
naalselt puudutavad, lootes,
et see puudutab ja mõjutab ka
publikut. Sest nagu ka Volde-
mar Panso on öelnud, et ei saa
emotsionaalselt mõjutada tei-
si, kui loodu pole puudutanud
looja enda tundekeeli.

Näitleja paneb igasse rolli
midagi endast. Rolli sisse ela-
miseks tuleb näitlejal endast
läbi lasta lavastuse sündmused,
tegelase olukorrad, hetked, va-
lud ja rõõmud. Meid, näitle-
jaid, puudutab meie poolt loo-
du mingil moel alati, isegi kui
räägime lugusid huumorivõt-
mes, komöödiažanris või kur-
vavõitu draamas. Igaüks leiab
lugudest midagi endale.

Meie mängukavaga saate
tutvuda lendteater.ee

Stseen Teofrastusest. Nimiosas Kaidi Koppel ja Pirukamüüja Airé Pajur. Foto: Marko Hõrak
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Kuidas Kesk tänaval
ehitustööde ajal liigelda?
Sel nädalal alustati
Kesk tänaval linnasü-
dame rekonstrueerimi-
sega seoses trassiehi-
tustöid esimeses etapis
ehk lõigus Raudteejaam
– Kesk 36. Mismoodi
täpsemalt ehitustööde
ajal Kesk tänaval liikle-
mine käib ja mida olu-
list peaks veel meeles
pidama?

Merilyn Säde
Elva VV
kommunikatsioonijuht

Sel nädalal alanud sade-
veedrenaaži ehitus hõlmab
raudteejaama poolset lõiku
ning tööde ajal on sellest lõi-
gust autoga läbipääsemine pii-
ratud. Ehitaja on edastanud
palve, et Kesk tänava sellesse
ossa ei pargitaks autosid. Jalg-
si pääseb ehitustööde vältel li-
gi kõikidele hoonetele. Tras-
sitööd kestavad selles lõigus
mõne nädala ning pärast tras-
si rajamist taastatakse sõidu-
tee freespuruga.

Hädavajalik transport
hoonete juurde

Mida teha siis, kui on siiski
tarvis mõnele hoonele ehitus-
tööde tsoonis kindlasti ligi pää-
seda? Selleks tuleb ühendust
võtta RTS Infraehituse objek-
tijuhi Kristen Veibriga, kes on
öelnud, et kõik väga vajalikud
sõidud on võimalik kokkulep-
pel ära teha. Samuti palutakse
kõigil Kesk tänava ettevõtetel,
kellele tuuakse kaupa ja muud,
ka neist kellaaegadest märku
anda ja vajalikud kokkulepped
teha, et kaupade ja muu trans-
port saaks ehitustööde ajal häs-
ti toimuda (selleks palume sa-
muti helistada objektijuhile te-
lefoninumbril 5634 4405 või
saata kiri aadressile kristen.
veibri@rtsinfra.eu).

Liiklusmärkidest
Paljudel kodanikel on olnud

küsimusi seoses liiklusmärki-
de ja nende tõlgendamisega.
Kuna tööd on alanud, siis on
tänaval väljas liiklusmärk, mis
lubab edasi sõita vaid teenin-
daval transpordil ja kohalikel
elanikel. Tänaval on väljas ka

märgid, mis suunavad ümber-
sõidule.

Ajal, mil töid ei teostata ja
autoga on ohutu tänaval liigel-
da, on seni olnud liiklusmär-
gid ära pööratud, mis tähen-
dab, et autoga on läbipääs lu-
batud javõimalik. Palume liik-
lusmärkide osas olla tähelepa-
nelikud ja kui aktiivsed ehitus-
tööd on käimas, siis kasutada
ümbersõidu võimalust.

Ehitaja püüab kogu ehitus-
perioodi vältel tagada ligipää-
su eri hoonetele. Siiski tuleb
kindlasti arvestada sellega, et
alati ei ole võimalik ehitus-
tööde tõttu autoga kõikjale li-
gi pääseda.

Materjalide
taaskasutusest ja tänavast

Vallavalitsuselt on muu seas
küsitud ka, mis saab materja-
lidest (sh tänavakivid, prügi-
kastid, tänavavalgustus jms),
mida on võimalik taaskasu-
tada. Lepingu järgi saab telli-
ja ehk vallavalitsus endale ko-
gu materjali, mida on võimalik
taaskasutada.

Samuti on uuritud, kui lai

saab olema Kesk tänav pä-
rast rekonstrueerimist. Tänav
muutub autoliiklusele poole
meetri võrra kitsamaks ning
uus laius saab olema 5,5 m.
Tänaval säilib kahesuunaline
liikus. Kiirusepiirang saab ole-
ma 30 km/h. Tänava keskväl-
jaku poolsesse külge rajatakse
terves pikkuses kahesuunali-
ne rattatee. Kõnnitee saab en-
diselt olema mõlemal pool tä-
navat, kultuurikeskuse pool-
ne kõnnitee on projekteeritud
laiemana ning olulisematesse
sõlmpunktidesse on paiguta-
tud istumiskohad.

Linnasüdame rekonstruee-
rimistööd toimuvad neljas eta-
pis ja seega ei suleta Kesk täna-
vatkogu ehitustööde vältel ter-
venisti. Kindlasti tasub jooks-
valt vaadata Elva linnasüda-
me ajakohastamise blogisse,
kust saab infot projekti, vajali-
ke kontaktide, aga ka jooksvat
teavet ehitustööde kohta. Sa-
muti leiab blogist “Pane tähele”
rubriigist veel olulist infot seo-
ses projekti ja ehitusega. Blogi
asub aadressil blogi.elva.ee.

Kesk tänava tööetapid. Sel nädalal alustati trassitöödega esimeses etapis. Allikas: Elva vallavalitsus

Kuues VW Passat läks Nõo valda
12. märtsil andis Elva Tar-

bijate Ühistu juht Hando Ivask
Nõo Coopi poe ees Silver Soid-
lale üle Volkswagen Passati
võtmed. Soidla oli võidu üle
väga õnnelik ja ütles, et emot-
sioonid on hetkel laes.

“Ma ei ole kunagi midagi
võitnud ja nüüd lõpuks võit,
see teeb väga õnnelikuks.”

Võidust teada saamise het-
kel viibis ta tööl jakuna võidu-
kõnele oli eelnenud telekana-
leid ja internetti pakkuva et-
tevõtte kõne, siis võidukõne-
le Coopist vastas ta iroonili-
selt: “Kas soovite mulle Passa-
ti anda?” Kui selgus, et helis-
taja soovibki talle auto anda,
siis arvas Soidla, et tegemist
on tüngakõnega.

Silver Soidla teeb oma iga-
päevased ostud Coopi poes ja
kiidab Nõo uut ilusat kaup-

lust. Kohaliku mööbliettevõtte
tootmisjuhina leiba teeniv kol-
me lapse isa osales loosimises
suisa 18 piletiga. Sellele vaa-
tamata tuli Soidlale helistades
teda päris pikalt veenda, et te-
gu pole mingi nalja, vaid tõe-
lise võidukõnega. Nii vist juh-
tub, kui esmakordselt midagi
suurt võita.

“Mu praegune auto jättis
mind kuu aega tagasi teele ja
huvitav on see, et sama treiler,
mis mu auto remonditöökotta
viis, tõi uue auto Nõkku,” rää-
kis Soidla.

Soidlate peres kasvab kolm
last, kõige väiksem on 3-aasta-
ne ja vanem laps on 13-aasta-
ne.

Tänaseks on Coop välja loo-
sinud juba kuus Volkswager
Passatit. EPP

Hando Ivask annab uue auto võtmed võitjale üle. Foto: Coop

MIS JUHTUS
8. märtsil kell 07.31 toi-

mus liiklusõnnetus Nõo val-
las Rõhu – Meeri – Tõravere
maantee 7. kilomeetril, kus
sõiduautot Toyota Avensis
juhtinud 47-aastane naine
kaotas jäisel metsavaheteel
sõiduki üle kontrollija libises
sõidukiga vastassuunavöön-
disse, kus põrkas kokku vas-
tu liikunud sõiduautoga Vol-
vo XC90, mida juhtis 61-aas-
tane mees. Kokkupõrke ta-
gajärjel paiskus Volvo kraa-
vi, katusele. Toyota juht,Vol-
vo juht ja Volvos kaasreisija-

na viibinud 61-aastane naine
toimetati Tartu Ülikooli klii-
nikumi kontrolli.

11. märtsil teatati, et Nõo
alevikus murti sisse eramu
kõrvalhoonesse, kust varas-
tati ketassaag, kaks trimme-
rit ja kolm kanistrit kütuse-
ga. Vargusega tekitatud kah-
ju on 1000 eurot.

Möödunud nädala vältel
tabati Elva vallas 11 ja Nõo
vallas lisaks 3 kiirusületajat,
kõigi suhtes alustati väärteo-
menetlust. PPA

Apteekrilt saab nõu ka video kaudu
Benu apteek võttis kasu-

tusele videokonsultatsioo-
ni platvormi Minudoc, mis
võimaldab inimestel saada
kiiret ja kvaliteetset apteek-
ri konsultatsiooni ajal ja ko-
has, mis kliendile endalekõi-
ge paremini sobib.

Uus teenus võimaldab ini-
mestel töölt või kodust lah-
kumata saada professionaal-
se apteekri nõu ravimite ka-
sutamise, manustamise, toi-
meainete, võimalike kõrval-
mõjude jms kohta. Lisaks
saab tasuta apteekri teenu-
se raames küsida ravimite
kohta täpsustavaid küsimu-
si või konsulteerida ilutoo-
dete osas. “See hoiab kokku
kliendi aega, väldib järjekor-
ras seismist ning garanteerib
personaalse ja ajaliselt sun-
dimatu vestluse, mida mui-
du apteegis on ehk keeruli-
ne teostada. Nõu saab ka de-
likaatsete teemade osas, mi-
da antud juhul klient ei ole
sunnitud kõigi teiste kuul-
des apteegi järjekorras aru-
tama,” kirjeldas Benu aptee-
giteenuste arendusjuht Ma-
ria Otsa.

Tasuta apteekri nõusta-
misteenusele saab ligi nii
www.benu.ee/minudoc kui
ka www.minudoc.ee lehelt,
kui valida seal apteekri tee-
nus. Kodulehel tuleb külas-

tajal end apteekri juures au-
tentida, valida sobivaim va-
ba aeg ning kirjeldada kü-
simus, mille osas nõu soo-
vitakse. Aja lähenedes tu-
leb kliendile meeldetuletus
ja apteeker alustab kliendiga
vestlust või võivad vajadusel
üle minna ka videokõnele.

Tõsisemate tervisemure-
de lahendamiseks on Minu-
doc veebinõustamise kaudu
kättesaadavad ka perearstid,
kes saavad ligi kliendi digi-
loole ning seeläbi pakkuda
kvaliteetset ravinõu, samu-
ti vajadusel pikendada ret-
septe. Perearstid aitavad pa-
laviku, kurguvalu, köha, kõ-
huviiruse, peavalu või muu-
de tervisemurede korral. Kü-
sida saab ka analüüside vas-
tuste selgitust ja nõu ravi-
plaani osas. Perearsti nõus-
tamine toimub ka õhtuti ja
nädalavahetusel, mistõttu
on nüüd võimalik retsepti pi-
kendada või konsultatsiooni
saada ka väljaspool tavapä-
raseid perearstide vastuvõ-
tu aegasid.

Lisaks pakub Minudoc
platvorm tervisenõustamist
nii dermatoloogia, füsiote-
raapia, psühholoogia, pe-
diaatria, emaduse, kõneravi,
toitumisteraapia jt valdkon-
dade osas. EPP
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Vallavalitsus lükkab
Andro Roosi valeväited ümber
SAMAL
TEEMAL
Elva Postipoisis ilmus
9.03.2019 Andro Roo-
si artikkel “Igal sigat-
semisel on ees-ja pere-
konnanimi”, mis sisal-
dab suurel hulgal vale-
väiteid.

Merilyn Säde Elva VV
kommunikatsioonijuht

Arenduspiirkond, millest
artiklis räägitakse, asub Elva
linnas Kulbilohu asumis Tartu
maantee ääres ning selle koh-
ta on Elva Linnavolikogu keh-
testanud 28.01.2002 detail-
planeeringu (edaspidi planee-
ring). Moodustati tiheda asus-
tusega 94 ca tuhande ruut-
meetri suurust elamukrunti.

Artiklis nimetatud Vesti-
ka tn 2 krunt jääb planeerin-
gu alale ja on suurusega 1037
m². Kuna planeeringu kehtes-
tamise ajal puudusid Kulbilo-
hu piirkonnas ühisvee- ja ka-
nalisatsioonitorustikud, nägi
planeering ette kogu arendus-
piirkonna teenindamiseks ühe
puurkaevu ning ühe reoveepu-
hastussüsteemi rajamise.

2016. aastal esitas eraisik
M. Lääne projekteerimistin-
gimuste taotluse Vestika 2 ja
Viisjärve 1 krundile elamute
ehitamiseks. Elva Linnavalit-
sus korraldas 10.06.2016 koh-
tumise, kuhu olid kutsutud
arenduspiirkonna kinnistute
omanikud OÜ Vestika ja Eesti
Ühistuliising OÜ ning Vestika
2 ja Viisjärve 1 kruntide era-
isikust omanik, kes oli kinnis-
tud ostnud Eesti Ühistuliising
OÜ-lt, keda esindas kohtumi-
sel Andro Roos.

Arutati projekteerimistin-
gimuste andmise võimalik-
kust eraisikule, kes soovis ük-
sikelamuid ehitada. Kohtu-
mise keskel andis Vestika OÜ
esindaja teada, et ei pea vajali-
kuks kohtumisel osalemist jät-
kata ning Vestika OÜ teemaa
omanikuna ei ole praegu huvi-
tatud arenduspiirkonda teede
rajamisest. Koosolekult lahkus
ka Andro Roos, kes andis tea-
da, et ei ole huvitatud piirkon-

na arendamisest. Kohtumine
on protokollitud.

Linnavalitsus väljastas Ves-
tika 2 krundile planeeringut
täpsustavad projekteerimis-
tingimused. Ehitamise võimal-
damiseks täpsustati tingimusi
just tehnorajatiste osas – piir-
konna ühise reoveepuhasti ra-
jamise nõue asendati krundi-
põhise lekkekindla kohtmahu-
ti nõudega ning hilisema lii-
tumiskohustusega ühiskanali-
satsioonitrassiga, kui see piir-
konda ehitatakse. See oli lin-
navalitsusepoolne kaalutlusot-
sus, et mitte takistada ehitus-
tegevust. Vestika 2 ehitusluba
väljastati samadel tingimustel.
Nii projekteerimistingimus-
te kui ka ehitusloa korralduse
peale ei esitanud eraisik vaiet
ja alustas ehitustegevust.

Arendaja oli
ehitustingimustega kursis

Kehtiva ehitusloaga kõne-
alused kinnistud müüdi 2018.
aastal Eesti Ühistumajad OÜ-
le, mille juhatuse liige on And-
ro Roos. Seega oli arendaja
teadlik, millised ehitustingi-
mused on kruntidele määra-
tud, sh lekkekindla mahuti ra-
jamise kohustus. Vestika 2 ela-
mu on täna valmimisjärgus.

2018. aasta novembrist on
vallavalitsuse ehitusspetsia-
list Riina Sirel olnud tihedas
suhtluses arendajaga, kes hoo-
limata Vestika 2 ja Viisjärve 1
ehitusloale soovib paigalda-
da lekkekindla kogumismahu-
ti asemel reovee imbväljakut.
Vallavalitsus on seisukohal, et
Elva linnas, sh Kulbilohu aren-
duspiirkonnas, ei ole heitvee
immutamine lubatud, kuna te-
gu on tiheasustuspiirkonnaga.
See tähendaks, et samad tingi-
mused tuleb lubada kõikidele
Elva linna kinnistutele. Mõel-
damatu on lubada rajada aren-
duspiirkonda jäävale üheksa-
kümne neljale elamukrundile
94 reovee imbväljakut.

26.02.19 korraldas vallava-
litsus arendaja nõudmisel uue
kohtumise, et imbväljakute ra-
jamise teemat arutada. Proto-
kollitud kohtumisel osales ka
abivallavanem Heiki Hansen,
kes selgitas, et vallavalitsus

ei tagane nõudest, et lõpuni
ehitatakse ehitusloa kohaselt,
kuid on nõus arutama aren-
duspiirkonna ühiskanalisat-
siooni torustiku väljaehitami-
se rahastamist. Abivallavanem
pakkus, et vald on nõus aruta-
ma trassiehituse osalist rahas-
tamist, kui selgub selle ehita-
mise maksumus. Nii oleks loo-
dud võimalused kogu arendus-
piirkonna liitmiseks ühiskana-
lisatsiooniga.

Kohtumisel arendajat esin-
danud Tartu Hoiu-laenuühis-
tu nõukogu liige Harri Raud-
vere nõustus, et arendaja võ-
tab trassi rajamiseks ühendust
AS Emajõe Veevärgiga ning te-
hakse vajalikud kalkulatsioo-
nid. Tundus, et saavutati kok-
kulepe edasise osas. Kahjuks
tühistati järgmisel päeval kok-
kulepped ja asuti vallavalit-
sust meedias survestama.

1. Valeväide: 10.06.2016

Artiklis esitatud valeväited
1. Valeväide: 10.06.2016

toimunudkohtumise korraldas
arendaja.

Kohtumise kutsus kokku
vallavalitsus. Samuti on va-
le, et ametnik rääkis 10.06.16
toimunud kohtumisel üldpla-
neeringu tühistamisest. Sea-
dus ei võimalda üldplaneerin-
gu tühistamist. Üldplaneerin-
gu muudab kehtetuks vaid sa-
male alale koostatud uus üld-
planeering. Koosolekul ei rää-
gitud üldplaneeringust, koos-
olek on protokollitud.

2. Andro Roos väidab, et

“ametnik virises vananenud de-
tailplaneeringu üle ja et krun-
did on väikesed ning lahendus
on uue planeeringu koostami-
ne”.

10.06.16 toimunud kohtu-
misel selgitati uue planeerin-
gu koostamise vajadust. Na-
gu ka artiklis välja toodi, soo-
vis arendaja ehitusõigust ela-
mu ehitamiseks kahe krundi
keskele väljapoole hoonestus-
ala. Sellist ehitusõiguse muut-
mist planeerimisseadus keh-
tiva planeeringu alal projek-
teerimistingimustega ei luba.
Kui planeeringuga on krundid
määratud ning kruntidele on
antud ehitusõigus, saab selli-
seid tingimusi (kruntide liit-
mine, hoonestusala asukoha
muutmine jms) muuta ainult
uue planeeringuga. Arendajad
ei olnud uue detailplaneeringu
koostamisega nõus.

3. Valeväide: linnavalitsus ei
teadnud Tartu maanteele raja-
tud veetrassist.

Nimetatud veetrass kuulub
AS-le Emajõe Veevärk ja raja-
ti 2011. aastal. Linnavalitsus
pöördus 29.03.16 e-kirjaga AS
Emajõe Veevärgi poole, et sel-
gitada, millised on võimalu-
sed Vestika tn 2 ja kogu Tar-
tu maantee äärse arenduspiir-
konna ühisveevärgiga liitumi-
seks. Samal päeval saadetud
vastuses andis Emajõe Vee-
värk selgituse ja võimalikud
tehnovõrkude lahendused.

4. Valeväide: Emajõe Veevär-
gil ei ole lähitulevikus kavat-

sust Tartu maanteele arendus-
piirkonnani ühiskanalisatsioo-
nitorustikku rajada.

Elva Vallavalitsus pöördus
nimetud küsimuses 21.02.19
e-kirjaga AS-i Emajõe Vee-
värk poole. 22.02.19 vallava-
litsusele saadetud vastuses an-
dis Emajõe Veevärk teada, et
Tartu maanteel on ehitami-
sel isevoolne reoveekanalisat-
sioonitoru, millega on võima-
lik ühendada Vestika tn 2 ja
Viisjärve 1 krundid ning ko-
gu arenduspiirkond selle aas-
ta aprillis. Samas kirjas kinni-
tas AS Emajõe Veevärk esinda-
ja, et arendajale on antud tea-
da, et trass ehitatakse avaliku-
le tänavale (Tartu maantee)
ning lõigul arenduspiirkonna-
ni ja arenduspiirkonna siseselt
asuvate kruntideni tuleb to-
rustik vedada arendajal. Seda
e-kirja tutvustati 26.02.19 toi-
munud vallavalitsuse ja aren-
dajate kohtumisel.

5. Valeväide: Elva Vallavoli-
kogu võttis vastu otsuse imb-
väljakute keelustamise osas
Elva linna territooriumil ai-
nult selleks, et “mõistuspärase-
le arengule valla kõver jalg et-
te panna”.

Selgitame, miks on Elva
Vallavolikogu poolt 25.02.19
vastu võetud määrus nr 7
“Reovee kohtkäitluse ja ära-
veo eeskiri”. Nimetatud kohus-
tus tuleb veeseadusest, mille
kohaselt on omavalitsustel vee
kasutamise ja kaitse kavanda-
miseks ning korraldamiseks
oma halduspiirkonnas vajalik
kehtestada reovee kohtkäit-
luse ja äraveo eeskiri. Eeskir-
ja kohaselt on Elva linna ter-
ritooriumil (tiheasustus), kus
ühiskanalisatsioon puudub
või on välja ehitamata, luba-
tud kasutada ainult lekkekind-
laid kogumismahuteid kuni
ühiskanalisatsiooni väljaehi-
tamiseni ja sellega liitumis-
võimaluse tekkimiseni, et väl-
tida keskkonnareostuse tek-
kimist. Määruse eelnõu töö-
tas välja Keskkonnaministee-
rium, kes kontrollib omavalit-
sustes nende määruste vastu-
võtmist ja tegi omavalitsustele
14.01.19 päringu, milles tule-
tati ühinenud omavalitsustele

meelde määruse vastuvõtmise
vajadust ning eesmärki ja soo-
viti teada eeskirja vastuvõtmi-
se kuupäeva.

6. Valeväide: linnavalitsus
venitas menetlusega.

Artiklis kirjeldatud Vestika
2 ehitusloa menetlusest saab
väljavõtte teha ehitisregist-
rist, sest menetlus on elekt-
rooniline. Konkreetsel ju-
hul oli 10.07.17 Vestika 2 ehi-
tusloa taotlusega kaasa esita-
tud projektile tarvis teha pa-
randusi ning taotlus tagasta-
ti projekteerijale 07.08.17. Pa-
randuste hulgas oli ka mär-
kus, et projektis tuleb kajasta-
da projekteerimistingimuste-
ga ette nähtud kanalisatsioo-
nisüsteemi lahendust. Seaduse
järgi on paranduste teostami-
seks ja uuesti esitamiseks ae-
ga 30 päeva. Projekteerija pa-
lus kuu aja möödudes menet-
lust pikendada. Parandatud
projekt esitati linnavalitsuse-
le 10.11.17, s.o ligi 3 kuud hil-
jem, mida ei saa pidada linna-
valitsuse poolt menetluse ve-
nitamiseks. Parandatud pro-
jektis oli lisatud kanalisatsioo-
ni lahendus, kuid see nägi ette
septikut ja imbväljakut, mis ei
olnud lubatud. Projekt saade-
ti uuesti parandamiseks ning
27.11.17 esitati projekt uues-
ti. Paraku oli märkus paran-
damata ning projekt nägi en-
diselt ette septiku ja imbvälja-
ku paigaldamist. 04.12.17 saa-
deti märkustega projekt uuesti
projekteerijale. 06.12.17 edas-
tati lõpuks projekt, kus oli pro-
jekteeritud kinnine lekkekin-
del kogumismahuti. Projekt
kooskõlastati ka alles kolman-
dal korral päästeameti poolt,
sest selles esines puudusi. Ko-
gu protsessi vältel on projek-
teerijat pidevalt teavitatud va-
jalikest puudustest ning asja-
oludest. Menetluse pikkus sõl-
tub ka välistest kooskõlastaja-
test, kuid kui järjepidevalt esi-
tatakse sama puudusega pro-
jekt, ei ole kiire menetlus kah-
juks võimalik.

Elva Vallavalitsus on seisu-
kohal, et Elva linna territoo-
riumil, tiheasustusalal, ei ole
heitvee immutussüsteemid lu-
batud.

Planeeringuala on viirutatud. Allikas: Elva vallavalitsus

Inglise keele võistlus oli tulemuslik
Ülenurme gümnaasiumis 7.

märtsil toimunud kolmanda-
te klasside maakondlikul ing-
lise keele võistlusel Spelling
Bee osalesid õpilased 14 eri-
nevast Tartumaa koolist. Mõõ-
tu võeti neljal alal – ristsõna-
de lahendamine, vastuste leid-
mine tahvelarvutite abil, vik-
toriin ja sõnade hääldami-
ne häälikumärkide järgi. Elva
kooli esindasid kaks neljaliik-
melist võistkonda. Elva I võist-
konna koosseisus olid 3.a klas-
si õpilased Sten Hansing, Eri-
ka Hiiemäe, Gerda Joanna
Nurmoja ja Aron Jonas Roos,
juhendaja õpetaja Sirje Ali-
kas ning Elva II võistkond 3.b

koosseisus Martin Lõhmus,
Cassandra Joosep, Jesper Talts
jaAndres Paas, juhendaja õpe-
taja Ülle Jõesalu. Meil läks
kõigil väga hästi! Võistluses
Crosswords (ristsõnad) jaga-
sid Elva I ja Elva II omavahel
esimest-teist kohta. Võistlu-
ses QR Code (vastuste leidmi-
ne tahvelarvutite abil) sai El-
va II võistkond esikoha. Võist-
luses Kahoot Quiz (viktoriin)
saavutas Elva II võistkond tei-
se koha ja Spelling Bee võist-
luses (individuaalvõistlus, kus
tuleb hääldada sõnu hääliku-
märkide järgi) saavutas Elva II
võistleja Martin Lõhmus teise
koha. Elva I võistleja Aron Jo-

nas Roos jagas siin 3.-4. kohta.
Õpilased olid ülirõõmsad

ja juba ootavad põnevusega,
millal jälle saaks võistlema
minna. Oli väga tore ja aren-
dav päev. Sellised üritused on
kindlasti õpilastele suureks
motivatsiooniks keeleõppes.

Ülle Jõesalu
inglise keele õpetaja

Elva gümnaasiumi õpilased
näitasid inglise keele võistluseltublisid tulemusi jasaid
heakeelekogemuse.

Foto: Sirje Alikas
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Teeme Ära talgud
on tänavu 4. mail
Teeme Ära talgupäeva
meeskond kuulutas ala-
nuks tänavuse talguke-
vade, mis kulmineerub
maikuu esimesel lau-
päeval, 4. mail peetava
üle-eestilise talgupäe-
vaga.

Tarmo Tüür Teeme Ära
talgupäeva eestvedaja

Koostöös Eesti Laulu- ja
Tantsupeo Sihtasutusega on
sel kevadel üks üleskutse kor-
rastada oma kodukandis lau-
lu- ja tantsupeo tuleteekonna-
le jäävaid kultuuriväärtuslik-
ke paiku. Töid ja tegemisi ma-
hub aga talgupäeva taas väga
erinevaid. Muu hulgas kutsu-
takse eestimaalasi kaasa löö-
ma õueraamatukogude meis-
terdamise algatuses ning osa-
lema nurmenukutalgutel, mil-
le eesmärgiks on aidata Tar-
tu Ülikooli teadlastel hinna-
ta meie looduse liigirikkust ja
seisukorda. Kõiki talguid saab
tänasest kirja panna talguvee-
bis www.teemeara.ee.

Tänavuse talgukevade raa-
mes saame kõik kaasa aidata
lisaks laulu- ja tantsupeo juu-
beliaasta õnnestumisele ka
oma elukeskkonna – omaenda
elu ja keskkonna – hoidmise-
le. Soovides väärtustada ühist
kultuuripärandit, võiksime su-
viseks juubelilaulu- ja tantsu-
peoks valmistudes käised üles
käärida ning oma kodukandi
kultuuriväärtuslikud paigad
koos korda teha. Kuid veel-
gi enam, sel kevadel kutsume
inimesi üles jagama ka oma lu-
gemisvara ning pöörama tähe-
lepanu kogukondade vaimse-
le seisundile, samuti meie loo-
duse liigirikkusele ja seisundi-
le. Kõik see puudutab otseselt
meie igapäevast elukvalitee-
ti ning jätkusuutlikkust edasi
kesta terve ja toimiva ühiskon-
nana, õppides üha enam hoo-
lima oma kodupaiga kõrval ka
oma koduplaneedist.

Laulu- ja tantsupeo
juubeliaastaga
seotud talgud

Juubelilaulu- ja tantsupidu
ning üle-eestiline Teeme Ära
talgupäev on kantud ühistest
väärtustest – koos panustades
näitame hoolimist oma kodust.
Eesti laulu ja tantsu juubeli-
aasta projektijuht Sten Weide-
baum ütles, et üleskutse kesk-
mes on korraldada talguid üle
Eesti kõigis maakondades tule-
teekonnale jäävates paikades.
“Soovime seeläbi tuua rohkem
tähelepanu kõigile kohalike-
le kultuuriväärtuslikele paika-
dele, mis on seotud laulu- ja
tantsupeoga, tänavuse tuletee-
ga või on inimestele oma kodu-
kandis olulised,” sõnas Weide-
baum. Just praegu on õige aeg
plaane teha, millistes paikades
talgutöid vaja oleks, et oma-
kandi rahvast, kollektiive ja
kogukondi kaasa kutsuda.

Õueraamatukogude
meisterdamise üleskutse

Külaliikumise Kodukant
ideest sündis tänavuse tal-

gukevade üks toredaid üles-
kutseid meisterdada oma ko-
gukonnale õueraamatukogu.
Õue- ja tänavaraamatukogu
aitab edendada inimeste va-
helist suhtlust lugemisvara ja-
gamise näol ning innustab ko-
gukonnas jagama, vahetama
ja ühiskasutusse andma ka
muid tarvilikke asju, näiteks
tööriistu, tehnikat või teisi va-
hendeid, mida koos on otstar-
bekam omada ja kasutada.
Õueraamatukogu võib meis-
terdada puust, selleks sobi-
vad hästi taaskasutatavad ma-
terjalijäägid. Kohavalikul ta-
sub lähtuda sellest, kus kõige
rohkem inimesi liigub. Õue-
raamatukogu võib ka värvida
oma kodukihelkonna värvi-
desse, mis mullusest talgupäe-
vast juba tuttavad. Enam soo-
vitusi leiab talguveebist.

Nurmenukutalgud
looduse seisukorra
hindamiseks

Teeme Ära talgupäeva
meeskond kutsub koos Tar-
tu Ülikooli teadlaste ja Eesti-
maa Looduse Fondiga sel ke-
vadel liituma veel ühe põne-
va algatusega – nurmenuku-
talgutega. Kuna meile kõigile
tuttav kevadelill nurmenukk
on selline eriline taim, millel
isegi palja silmaga on võima-
lik õie järgi geenitüüpi erista-
da, aitab see lill meie teadla-
si olulise eesmärgi saavutami-
sel: hinnata Eesti looduse ter-
vislikku seisundit, liikide ja
elupaikade käekäiku. Nurme-
nukutalgud sobivad hästi koo-
lidele ühiseks väljatulemiseks
klassiruumist, kuid nurmenu-
kud saab talgupaigas vaatlu-
se alla võtta ka pärast muude
talgutööde tegemist. Aprilli
keskpaigas avaneb ka nurme-
nuku nutiveeb, mis on varus-
tatud spetsiaalse tehnilise la-
hendusega nurmenukutalgu-
tel kogutava vaatlusinfo edas-
tamiseks teadlastele.

Stardipaketid, talgute
ja talguliste kirjapanek

Talgute stardipakettide
laialivedu talgujuhtidele al-
gab 4. aprillil. Kogu talguinfo
on kompaktselt kogutud tal-
guveebi aadressil www.tee-
meara.ee.

Talgupäeva korraldavad
Eestimaa Looduse Fond, Ees-
ti Külaliikumine Kodukant
ja nende ümber koondunud
võrgustik. Partneritena löö-
vad kaasa Kodanikuühiskon-
na Sihtkapital, Tamrex, H&M,
Vizeum, Omniva, Tele2, Nor-
dic Hotel Forum, Eesti Laulu-
ja Tantsupeo SA jt.

Teeme Ära talgupäev on
kümnete tuhandete eestimaa-
laste igakevadine suursünd-
mus, et tulla kokku ja teha
üheskoos ära kodupaiga kõige
vajalikumad tööd. Talgute re-
gistreerimine talguveebis ju-
ba algas, stardipakettide laia-
lisaatmine ja talguliste kir-
japanek saavad hoo sisse ap-
rillist. 2018. aastal korralda-
ti üle Eesti kokku 2177 talgut,
millest võttis osa 53 128 ini-
mest ehk 4% eestimaalastest.
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uTartumaa muuseumi
50. juubelile pühendatud
näitus “Toonane tõde
– Elva rajoonidevahe-
line koduloomuuseum
1959–1990” tutvustab
muuseumi lugu ajast, mil
ajaloo mäletamiseks olid
kindlad reeglid.
uKodanikualgatuse
korras saadeti Rõngu val-
lavalitsusele 118 inimese
allkirjaga kiri, milles
taotletakse referendu-
mi korraldamist Käärdi
aleviku Elvaga ühinemise
küsimuses.
uEnamik maavanemaid
toetab regionaalminis-
ter Siim-Valmar Kiisleri
haldusreformi ideed,
mis jätaks Eestisse alles
paarkümmend omavalit-
sust senise 227 asemel.
uJuubilarirubriigis saab
sõna õpetaja Eha Toom,
kelle esimene töökoht oli
Mooste koolis. Pedagoo-
gitöö valikul olid mõjuta-
jateks Kahkva 7-klassilise
kooli õpetajad, pärast
selle kooli lõpetamist
läks Eha õppima Rakvere
Pedagoogilisse kooli.
uTV10 olümpiastarti
teisel vabariiklikul etapil,
kus kavas tehniliselt
rasked alad, sai võist-
luste parima tulemuse
noorema rühma poiste
60 meetri tõkkejooksus
Alari Pennar. Vanema
rühma poistest saavutas
esikoha Heiros-Jaanus
Sinimäe.
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u7. märtsil olid Riigiko-
gu valimised. Elvas oli
valimisnimekirja kantud
4709 nime, hääletamas
käis 2692 – valimistest
osavõtt oli passiivne. El-
vas sai kõige enam hääli
Keskerakond.
uKultuurikeskuses Si-
nilind oli pensionäridele
mõeldud huumoriõhtu.
Pensionärid on kõige
aktiivsemad üritustes
osalejad, seetõttu pole ka
karta, et neile mõeldud
peoõhtud publiku vähe-
suse tõttu ära jäävad.
uKaubamaja II korruse
remont on lõppenud.
Ruumi on nüüd palju
rohkem, ostja võib igat
kaupa põhjalikult uurida.
uLeheveergudel on juttu
juubelisünnipäeva pida-
vast kauaaegsest Elva
algkooli õpetajast Eha
Toomest, keda tuntakse
kui nõudlikku ja oma töös
järjekindlat inimest.
uRubriigis “Sõna on
linnavolikogu liikmel”
vastab viiele küsimusele
linnavolikogu liige Rein
Kolk.
uJäädavalt lahkus õpe-
taja, kirjamees, koolijuht,
Muinsuskaitse Seltsi esi-
mees, muuseumimees,
looduskaitseaktivist, Elva
linna Suur Kodanik ja
Õpetaja Arvo Mälberg.

Mägedes taastub energia
INTERVJUU
Poolteist aastat taga-
si Põlvast Elvasse koli-
nud ettevõtja Kalju Al-
bert on ka Elva kooli vi-
listlane.

Milvi Kapaun

Kuskandis olete sündi-
nud ja kuidas Elva kooli
sattusite?

Pärit olen Tartumaalt Roiu
külast. Isa oli küla sepp ja olen
ääsi ääres kasvanud, lasteaias
ei käinud. Kui Sillaotsa 8-klas-
silise kooli lõpetasin, tahtsin
edasi õppida praeguses Hugo
Treffneri gümnaasiumis või
siis Nõo reaalgümnaasiumis.
Vastuvõtukatsetest ma maa-
poisina midagi ei teadnud ning
Nõkku jõudes olid katsed juba
toimunud. Istusin siis rongile
ja sõitsin Elvasse, sest õde oli
just samal aastal Elva kooli lõ-
petanud. Siin oli loodud auto-
klass, mis mulle sobis. Elasime
ühiselamus ja tegelesime kõi-
gega, mis huvi pakkus, alates
kergejõustiku ja võrkpallitree-
ningutest kuni pidudeni väl-
ja. Aga kõige meeldejäävam
sündmus kooli ajast oli kind-
lasti Tiiaga kohtumine. Leid-
sin siin endale naise, kellega
oleme tänaseni koos.

Kuidas elu pärast El-
va kooli lõpetamist eda-
si läks?

Lõpetasin Tallinna Polü-
tehnilise Instituudi (praegu
Tallinna Tehnikaülikool) raa-
dioinsenerina, spetsialisee-
rudes sidetehnikale. Tiia õp-
pis Pedagoogilises Instituudis
(praegu Tallinna Ülikool) koo-
lieelse kasvatuse erialal. Töö-
le suunati mind Põlvasse, kus
töötasin sideinsenerina ning
aastast 1983 olin kümme aas-
tat ka Põlva telefonivõrgu
peainsener. Vene ajal oli tipp-
juhtidel kohustus käia täien-
duskursustel ja 1988. aastal
asutas kursuste õppejõud, ma-
jandusteadlane Madis Haba-
kukk rahvusvahelise ärijuhti-
mise kooli Estonian Business
School (EBS). Nii ma siis sat-
tusin sellesse kooli, töötades
samal ajal telefonivõrgus. Va-
hepeal käisin ära ka Helsingis
toimunud fiiberoptiliste kaab-
lite tehnoloogia ja rakendami-
se rahvusvahelisel kursusel,
kus mul oli õnn õppida esime-

sena Eestis nende kaablite teh-
noloogiat ja tegevust.

Ärijuhtimise kooli EBS
välisõppe praktika toi-
mus Ameerikas. Millega
seal tegelesite?

Praktika kohaks oli USA,
San Francisco Ülikool (USF)
McLaren Business School ja
minul õnnestus saada tööd ka-
heks kuuks Silicon orus firmas
Scientronix. Käisin praktikal
1991. aastal ja kui septembri-

kuus tagasi koju tulin, oli Eesti
vabariik jälle vabaks saanud.
Ameerikas jälgisime Moskvas
toimuvat putši CNN uudistest.
Perega oli mul tänu oma tööle
otseühendus ja leppisime Tiia-
ga kokku, et kui Eestis kehtes-
tatakse sõjaseisukord või juh-
tub midagi hullu, siis mina
Nõukogude Liitu tagasi tulla
ei saa, sest juba minu vanaisa
ja isa vend olid omal ajal vene-
laste poolt represseeritud. Tiia
oli ööd ja päevad üleval, Ah-
jalt Tallinna poole sõitvad ve-
ne tankid panid maa vappu-
ma. Õnneks lõppes kõik hästi.
Eesti vabariik kuulutati välja
ja San Jose Rotary klubi koos-
olekul, kus tookord tudengite-
na viibisime, tõusis saal püs-
ti ning meie seisime seal au ja
uhkusega nende ees. See oli
meie jaoks ülev.

Mida uut tõi poliitilise
olukorra muutumine teie
ellu?

USAst tagasi jõudes algas
tõsine muudatuste periood.
Töötasin kolm aastat töögru-
pis, mis valmistas ette Rootsi
ja Soomega ühisettevõtte loo-
mist, mille nimeks sai Eesti
Telekom. Koos Rootsi partne-
ri Göran Palmgreniga valmis-
tasime ka selleteemalise ette-
kande Ungaris Budapestis toi-
munud ITU (International Te-
lecommunication Union) maa-
ilmakonverentsile, mille mina
ette kandsin. Inseneritöö lõp-
pes aastal 1991 ning minust
sai ärijuht. Mind kutsuti len-
nundusse arendamaks saarte
ja lähiliinide ühendusi, tööd
alustasin 1993. aastal firmas
ERGON. 1995. aastal asutasi-
me juhtkonnaga uue lennuet-
tevõtte AS Pakker Avio, mida
juhtisin 23 aastat. Olen lennu-
akadeemia tudengitele õpeta-
nud finantsarvestuse aluseid
ja turundust. Ettevõtte juhti-
mine on ikka tükk maad kee-
rulisem kui lennuki juhtimine.

Aastatel 1993–1999 olin ka
Põlva linnavolikogu esimees
ning 1992. aastal sai asuta-
tud Põlva Rotary Klubi. Aktiiv-
selt olen tegelenud kogu aeg
ka oma põhihobidega, milleks
matkamine ja võrkpall.

Millised paigad ja kõr-
gused on matkadel vallu-
tatud? Kas reisite ka koos
perega?

Esimene mägimatk oli
1979. aastal Kaukasusesse,
hiljem matkad Kesk-Aasiasse
ja Siberisse. 1986. aastal ühi-
nesin jalgrattaklubiga Vänta
Aga ja oleme koos matkanud
Karjalas, Kesk-Aasias, Alpides,
Püreneedes, Ameerikas Sier-
ra Nevadas ja Yosemite Rah-
vuspargis. Ära on käidud 4200
meetri kõrgusel mägedes, kuid
ega mulle üksnes tippude val-
lutamine väga ei meeldi. Mul-
le meeldib olla mägedes ja
tunnetada, kui väike see ini-
mene suure loodusekõrval on.
Matkamine annab energeeti-
lise tasakaalu. Pereliikmetega
oleme aastaid käinud kas Al-
pides ja polaarjoone taga Yllä-
se suusakeskuses suusatamas.
Suvede lõbu on matkad Ees-
ti looduses ning süstamatkad,
kus ka lapsed Annika, Arti ja
Ago juba väikestena alati kaa-
sas olid.

Millega praegu tegele-
te?

Meie perel on kaks ettevõ-
tet, koos tütar Annikaga Lüm-
foloogia ja Taastusravi keskus,
ning konsultatsioonifirma Tei-
ne Kymme. Nüüd sain aega ko-
dus valmis teha ka õuevalgus-
tuse, üle pika aja sai ka joote-
kolbi käes hoida. Jah, ega see
inseneri vaim pole kuhugi ka-
dunud... Heaks ajatäiteks on
rattasõit, võrkpall ja suusata-
mine ning lapsest saadik köit-
nud lugemishuvi, teemad aja-
loost ja filosoofilistest teostest
bestselleriteni.

Mis on elus veel tege-
mata, mida teha soovik-
site?

Ma ei ole kunagi olnud
suurte eesmärkide seadja, mil-
le nimel ennastunustavalt pin-
gutada. Pigem elanud nii loo-
duse kui kogukonna ning pe-
rega sümbioosis. Oleme Tiiaga
perekesksed inimesed, teinud
kõike koos lastega. Ja nemad
on meid nüüdseks rõõmusta-
nud kuue lapselapsega, seits-
mes on peagi sündimas.

Kalju Albert koos abikaasa Tiiaga Austria Alpides mäesuusakeskuses mägede tervistavat
väge nautimas. Foto: erakogu
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Esiliiga hooaeg algas viigiga
FC Elva esindusmees-

kond alustas võistlushooae-
ga 7. märtsil Esiliiga kohtu-
misega Tartu JK Welco vas-
tu. Tartus Sepa kunstmuru-
staadionil toimunud mäng
algas küll Elva meeste kao-
tusseisul 2:0, kuid kohtumi-
se lõpuks suutis FC Elva väl-
jamängida 2:2 viigiseisu. Vä-
ga võitluslikult alanud mäng
kulmineerus mitmete ohtli-
ke ja jõuliste vigadega. Eriti
märjal väljakul mängis Tartu
meeskond lihtsamalt, panus-
tades keerulistele ilmaolude-
le ning juba 21. minutil oli FC
Elva 0:2 kaotusseisus. Esime-

se poolaja lõpuks vähendas
Veiko Kütt kaotusseisu ühe-
väravaliseks.

Teist poolaega alustas FC
Elva agressiivsemalt, kuid
tartlased suutsid kontrarün-
nakutest tekitada mitmeid
häid võimalusi. Mängu lõpp
oli aga kindlalt Elva mees-
te oma, viigivärava lõi Mar-
tin Thomson. FC Elva üri-
tas lüüa ka kolmandat, või-
dupunkti, kuid kahjuks kõlas
enne lõpuvile.

FC Elva järgmine mäng on
17. märtsil Elva Nike Arenal,
vastaseks Tallinna Kalev U21
meeskond. EPP

Mehhikost
poodiumikoht
Autoralli MM sarja
kolmanda etapi Meh-
hikos lõpetasid Ott Tä-
nak ja Martin Järveoja
tänu targale kuid kii-
rele sõidule teise ko-
haga.

Milvi Kapaun

Ameerika mandril 7.-10.
märtsil toimunud ralli algas
Ott Tänakule ja Martin Jär-
veojale ebaõnnega testikat-
se esimesel läbimisel, kus
võistlusautol kadus ühe sen-
sori signaal ja tuli raja äärde
seisma jääda. Toyota mees-
konnale info üleandmine jäi
kaardilugeja Martin Järveoja
hooleks. Tänak jäi teeperve-
le masinat valvama ning Jär-
veojal tuli ülejäänud 1,9kilo-
meetri pikkune testikatse lä-
bida joostes ja seda võidusõi-
dukombinesoonis.

“Ega ta kerge olnud, ja
mitte kuumuse, vaid hõreda
õhu tõttu. Kuid pole hullu,
spordimees ju,” seletas Jär-
veoja intervjuus ERRile. “In-
fo ehk musta kasti sisu tu-
li kiiresti Toyota inimeste-
ni viia, et nad saaksid haka-
ta uurima, miks auto katsel
seisma jäi.”

Kuna rallimehed ei julge
Mehhikos võistlusautot jä-
relvalveta jätta, pidi Järveoja
pärast jooksuotsa auto juur-
de naasma ja koos Tänakuga
paariks tunniks Toyota mees-
konna liiget ootama jääma.
Võistlusmasinal tõsist prob-
leemi ei olnud ning eestlased
olid avakatsel taas stardis.

Ralli avakatse jäeti aga
pooleli, põhjuseks tekkinud
probleem katse lõpus asunud
tehistrampliiniga ning sõit-
mata jäi Sebastien Ogier’l,
Thierry Neuville’il ja Täna-
kul.

Reedene päev kujunes ral-
lisõitjatele raskeks, erineva-
tel põhjustel lõpetas kümnest
WRC autost päeva lõpuks
vaid kuus. Esimesena starti-
nud ja teistele teed puhasta-
nud eestlased olid päeva lõ-
pus viiendal kohal. Laupäe-
val alustasid Tänak – Järveo-
ja võrreldes eelneva võistlus-
päevaga aga tunduvalt pare-
malt positsioonilt, startides
rajale neljandana. Läbida tu-

li üheksa kiiruskatset üldpik-
kusega 138 kilomeetrit. Ühe-
teistkümnendal kiiruskatsel
purunes liidriks tõusnud Tä-
naku – Järveoja tiimikaas-
lase Kris Meeke’i autol rehv,
mistõttu langes ta esikoha-
heitlusest ning eestlased tõu-
sid kolmandaks. Katsevõidu
võtsid Tänak – Järveoja 14.
ja 15. katsel ning päeva lõpe-
tanud kolme publikukatse lä-
bimisel vähendati vahe teist
kohta hoidnud Elfyn Evansi-
le – Scott Martinile 2,2 se-
kundile. Viimasel võistlus-
päeval möödusid Tänak –
Järveoja Evansist juba ava-
katsel ning kindlustasid oma
teist kohta veelgi. Punktikat-
sel röövis eestlastelt võima-
luse lisapunkte teenida reh-
vipurunemine ning tuli lep-
pida kuuenda kohaga. Mak-
simaalsed viis punkti noppi-
sid siit Mehhiko ralli võitjad
Sebastien Ogier ja Julien In-
grassia.

Teise koha saanud Tänak
– Järveoja kaotasid rallietapi
võitjatele 30,2 sekundit, El-
fyn Evans – Scott Martin jäid
eestlastest 19,7 sekundi kau-
gusele.

Ott Tänaku sõnul oli tegu
keerulise, ent siiski õnnestu-
nud ralliga.

“Teine koht, kui pead teis-
tele teed puhastama, on vä-
ga hea tulemus. Siin pole kü-
simus ainuüksi kiires sõidus,
vaid ka selles, kuidas auto
terve hoida ja probleeme väl-
tida. Minu strateegia oli anda
endast parim ilma suuri riske
võtmata. Sain sellega hakka-
ma,” rääkis Tänak pärast ral-
li lõppu Delfile.

Autoralli MM sarja arves-
tuses jätkavad eestlased 65
punktiga liidritena, Sebasti-
en Ogier on 61 punktiga tei-
ne ja Thierry Neuville 55 sil-
maga kolmas.

Autasustamisel jagati esi-
kolmikule Mehhikos pjedes-
taalil tavapärase šampanja
asemel õllepudelid. Ott Tä-
nak jäi poodiumil tagasihoid-
likuks – mõte õllese kombi-
nesooniga autosse istumisest
väga meeltmööda ei olnud.

Autoralli MM sarja neljas
etapp on 28.-31. märtsil toi-
muv Korsika ralli.

Noortesarja võit Elvasse
Otepääl Apteekrimäel
9. märtsil toimunud
suusahüpete jakahe-
võistluse noorte karika-
sarja viimasel etapil oli
ilm väga ilus, sportlasi
palju ning kõik lapsed
võistlesid südikalt.

Karin Pastarus lapsevanem

Suusahüppevõistluses ülla-
tas Elva suusaklubi võistlejatest
N8 vanuseklassis Adeele Mela-
nie Margus korralike hüpete-
ga (6m ja 3,5m), millega teenis
143,9 punkti ja tubli kolmanda

koha. Helerin Peetsmann hüp-
pas 2,5m ja 3,5m ning sai 126,7
punktiga viiendakoha.

Vanuseklassis N12 hüppas
Maarja Liivat 6m ja 5m, mille-
ga teenis 158 punkti ning nel-
janda koha.

Reet Siimann osales küll
võistlusväliselt, kuid hüppe-
mäel on ta iga võistlusega jär-
jest julgem. Hüppepikkusteks
oli seekord 5,5m ja 5m ning
tulemuseks 153,6 punkti ja ka-
heksas koht.

M12 vanuseklassis võistel-
nud Karel Pastarus tegi oma
vanuseklassis K-25 mäel piki-
mad hüpped (21m ja 21,5m),
millega teenis 187,5 punkti ja
esikoha. Teine koht läks Fred
Gustavsonile Nõmme Suusa-
klubist (20m ja 20m; 176,5 p)
ja kolmanda koha sai Markus
Pungar Andsumäe Suusaklu-
bist (18mja 18m; 148,9p).

Vanuseklassis N14 võistles
Elvast Tiina Jaska, kes hüp-
pas esimest korda 25-meetri-
sel mäel japidi selleks ikka vä-
ga palju julgust koguma. Mõ-
lemad hüpped olid 9,5 meet-
rit, millega sai kuuenda koha.

Poiste arvestuses hüppas Ola-
ri Peetsmann mõlemal korral
15,5 m ja sai 123,4 punktiga
viienda koha.

Kahevõistluses suusatas
Adeele Melanie Margus en-
nast neljandale kohale.

Vanuseklassis N12 saavu-
tasid Maarja Liivat viienda ja
Reet Siimann võistlusväliselt
seitsmenda koha.

Võistluse põhikonkurendid
Karel Pastarus ja Fred Gus-
tavson tegid hüppemäel taas-
kord samapikad õhulennud
ja teenisid ka võrdselt hinde-
punkte (20,5m ja 90,2p). Nii
startisid nad suusarajale taas
koos, kuid kahekilomeetrisel
murdmaarajal oli seekord kii-
rem Karel Pastarus ja saavu-

tas ajaga 7.51 esikoha. Markus
Pungar oli teine (8.43) ja Fred
Gustavson kolmas (8.54).

Tiina Jaska sõitis kuuenda-
le kohale.

Hooaeg oli arendav
ja kogemusterohke

Noorte karikasari suusahü-
petes ja kahevõistluses on sel-
leks hooajaks peetud ja kok-
kuvõttes oli Elva suusaklubi
võistlejatest parim Karel Pas-
tarus, kes teenis üldkokku-
võttes oma vanuseklassis 416
punkti ja esikoha.

Samas tuleb kiita ka tei-
si sportlasi. Tüdrukud on eri-
ti tublid, sest viimastel võist-
lustel on nad pidanud oma jul-
guse kokku võtma ja hüppama

suuremalt mäelt, kui nad se-
ni hüpanud olid. Tiina Jaska
alustas treeningutega alles sü-
gisel ja nüüd proovis juba ka
suuremalt, K-25 mäelt, mille-
ga sai tulemuse kirja oma õi-
ges vanuseklassis. Maarja Lii-
vat ja Reet Siimann on hüpe-
tes järjest julgemaks läinud
ning arenevad iga võistlusega
ka suusatamises.

Järjest paremaks on läi-
nud ka meie kõige väiksema-
te tüdrukute, Adeele Melanie
Marguse ja Helerin Peetsman-
ni suusahüpped. Adeele liitus
treeningutega samuti sügisel
ning viimasel võistlusel hüp-
pas ja suusatas väga hästi.

Poistest on pidanud Priit
Siimann viimastest võistlus-
test tervislikel põhjustel küll
loobuma, kuid temagi suusa-
hüpped on hooaja jooksul ai-
na paremaks läinud ja uuel
hooajal on ka tema kindlas-
ti juba kõrgemal mäel võistle-
mas. Olari Peetsmann on pida-
nud ka ennast ületama. Hooli-
mata kukkumistest on ta ikka
võtnud julguse kokku jauuesti
torni läinud.

Kõige suuremad kiidusõnad
peab ütlema laste treeneri-
le Rain Pärnale, kes hoolitseb
selle eest, et lapsed saaksid
korralikes tingimustes trenni
teha. Ikka ja jälle pidi ta mä-
ge valmis tampima ja seda pu-
hastama. Võistlustele minnes
korjas lapsed koos varustuse-
ga autosse ja sõitis sinna, ku-
hu vaja. Hoolitses selle eest, et
suusad oleks määritud ja libi-
seksid hästi. Lastevanemate
ja laste poolt talle sügav kum-
mardus.

Uuel hooajal uue hooga
edasi!

Peagi teeb Karel Pastarus õhulende ka Tehvandi suusahüppemäelt jajõuabkindlasti veel kaugemalegi.Foto: Kaido Pastarus

Lessing tegi MMil hooaja parima sõidu
Rootsis Östersundis 7.-17.

märtsil toimuvatel laskesuusa-
tamise maailmameistrivõist-
lustel esimese alana kavas ol-
nud segateatevõistlusel sai
Eesti võistkond koosseisus Re-
gina Oja, Johanna Talihärm,
Rene Zahkna ja Kalev Ermits
14. koha. Maailmameistriks
krooniti Norra võistkond ajaga
1:17.41,4. Hõbemedalile sõitis
Saksamaa ja pronksi sai Itaa-
lia. Eestlased kaotasid Norra-
le 3.57,7.

Sprindisõidus tegi eestlas-
test parima tulemuse naiste
7,5 km distantsil 20. koha väl-
ja sõitnud Johanna Talihärm.
Tulemus on tema karjääri pa-
rim. Maailmameistriks tuli
Anastassia Kuzmina Slovak-
kiast ajaga 22.17,5. Talihärm
kaotas 59,8 sekundit. Tuuli To-
mingas eksis mõlemas tiirus
korra ja sai 50. koha. Jälitus-
sõidu 10 km distantsil tõusis
Tomingas 22 kohta ning nelja
tiiru peale rasketes tingimus-
tes vaid kahel lasul eksinud,
oli tulemuseks 28. koht. Kao-
tus maailmameistriks tulnud
sakslannale Denise Herman-
nile oli 3.52,9. Talihärm tegi
kuus möödalasku ja sai 34. ko-

ha, kaotus võitjale oli 4.35,5.
Meeste 10 km sprindis oli

eestlastest parim tiirudes kolm
möödalasku teinud Kalev Er-
mits 67. kohaga. Sõidu võitnud
Johannes Tingnes Böle kao-
tas ta 2.49,8. Rene Zahkna lõ-
petas 68. kohaga (2; +2.52,8).
Oma 16. maailmameistrivõist-
lustel osalenud Roland Lessing
sai 80. koha (2; +3.20,3). Jäli-
tussõitu eestlased ei pääsenud.

“Ei saanud sõiduga hakka-

ma. Ei teagi, millepärast. Suht
algusest peale hakkas kao-
tust tulema. Ju on viimase kuu
jooksul liiga palju võisteldud,”
rääkis Lessing intervjuus ERR-
ile.

Meeste 12,5 km jälitussõi-
dus võttis üllatuslikult tiitli-
võidu 8,3 sekundiga Johannes
Thingnes Bö ees ukrainlane
Dmitro Pidrutšnõi.

Tavadistantsil jõudsid Ees-
ti naislaskesuusatajad ja Ro-

land Lessing 30 parema hulka.
Naiste 15 km sõidus ühe korra
teises ja kolmandas lasketiirus
eksinud Tuuli Tomingas sai 25.
koha, Johanna Talihärm tegi
ühe möödalasu mõlemas püsti-
tiirus ning lõpetas 28. kohaga.
Maailmameistriks tuli kodu-
publiku suureks rõõmuks puh-
talt lasknud Hanna Öberg.

Meeste 20 km sõidus tegi
oma hooaja parima tulemuse
Roland Lessing, kellel jäi esi-
meses tiirus üks märk üles,
kuid läbis järgnevad tiirud
puhtalt ning lõpetas 25. koha-
ga. Kaotus võitjale sakslasele
Arnd Peifferile oli 4.11,1. MM-
il jõudis Lessing viimati 30 pa-
rema hulka neli aastat tagasi.
Kalev Ermits teenis nelja tiiru
peale kolm trahviminutit ja sai
38. koha (+5.42,1). Tema järel
oli 39. seitsmekordne MK sarja
üldvõitja Martin Fourcade, kes
tegi neli möödalasku.

Karjääri viimase tiitlivõist-
luste individuaalse stardi tei-
nud Kauri Kõiv tegi kokku seit-
se möödalasku ja lõpetas 82.
kohaga.

Laupäeval, 16. märtsil, on
eestlased võistlustules teate-
sõitudes.

Tippsportlasena viimaseid starte tegev Roland Lessing saavutashooajaparima tulemuse MMiltavadistantsil.

Foto: Jarek Jõepera
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Võrkpallurite karikavõit
Spordiklubi Altia noor-
tel võrkpalluritel on
kevadkuu algus võist-
lustihe. Kuni 16-aastas-
te vanuseklassi mees-
kond oli Eesti karika-
võistluste parim.

Marek Pihlak treener

Eesti Võrkpalli Föderat-
siooni karikavõistlused U16
vanuseklassi poistele said
lõpplahenduse 9.-10. märt-
sil. Kolmanda tugevusgrupi
finaal, kus mängisid ka meie
pallurid, toimus Jõhvis. Lau-
päeval alistasime kaks Sel-
ver Tallinn Audentese võist-
konda ja Paide VK/Türi poi-
sid kindlalt 2:0. Teist mängu-
päeva alustasime 2:0 võitude-
ga Narva Spordikool Energia
ja Keila Võrkpallikooli vastu.
Kolmanda tugevusgrupi esi-

mese-teise koha mängus läk-
sime vastamisi samuti ainult
võite tunnistanud Jõhvi Spor-
dikooliga. Alustasime män-
gu väga keskendunult – täp-
sed servivastuvõtud toimeta-
sid ründajatele ette sidemän-
gijad Rasmus Kivari ja Rihard
Kull ning ründajad pommita-
sid vastaste platsipoole auk-
likuks, palju punkte võitsime
ka väga hea serviga. Markus
Andreas Tamm tuli väga hästi
toime enne mängu talle pan-
dud ülesandega – Jõhvi võist-
konna liidri rünnakute pidur-
damisega. Teise geimi lõpus
lasime jala pisut sirgu javas-
tased nelja punkti kaugusele,
kuid pärast mänguvaheaega
kogusime end ning lõpetasi-
me mängu tulemusega 2:0 ja
esikohavõiduga. Poiste tree-
ner on Priit Luik.

Vanuseklassi U14 poi-

sid võistlesid 6. märtsil Ees-
ti meistrivõistluste Lõuna re-
giooni teisel etapil, kus sai-
me 10 võistkonna seas nel-
janda koha. Meist ettepoole
jõudsid Võru Spordikool, Tar-
tu Kalev ja Olerex/Veskimati
Tartu. Lõuna regioonis ootab
ees veel üks turniir ning kol-
me võistlusekokkuvõttes pää-
sevad iga regiooni neli pare-
mat võistkonda finaalturniiri-
le, meie oleme kahe etapi jä-
rel neljandad.

Kolme võistkonnaga osale-
sid Altia võrkpallurid 7. märt-
silkoolide 4.-6. klasside Mini-
liiga Tartumaa etapil. Kongu-
ta kooli poiste võistkond sai
esikoha ja pääses edasi Lõu-
na regiooni finaali. Elva güm-
naasiumi poisid võitsid hõbe-
medalid. Elva/Konguta tüd-
rukute ühistiim jäi napilt
pronksile – otsustav kohtumi-

ne Luunjaga kaotati 1:2.
Kaksikvõidu saavutasid El-

va gümnaasiumi poisid 13.
märtsil võrkpalli Kooliliiga
(7.-9. klass) Tartumaa etapil.
Elva ja Nõo maavõistluseks
kujunenud turniiril, kus osa-
lesid kaks Elva ja kaks Nõo
võistkonda, alistasid Elva poi-
sid mõlemad Nõo võistkon-
nad 2:0. Esikoha otsustanud
kohtumises võitis Elva esime-
ne tiim teise võistkonna sa-
muti 2:0 ja pääses Lõuna re-
giooni finaali.

Võidumeeskonnas mängi-
sid Kristo Marten Unne, Hei-
ki Vabrit, Martin Elias Tamm,
Markus Andreas Tamm, Ri-
hard Kull ja Rasmus Kivari.
Elva II meeskonna koosseisus
olid Uku Moor, Kristo Oija-
la, Kaimo Ruusalepp, Rasmus
Käpa, Anders Aksjonov ja Ar-
tur Paul Juuriste.

Karikavõitjate võistkond vasakult Martin Elias Tamm, Artur Paul Juuriste, Kristo Oijala, Rasmus Kivari, Rihard Kull, Kaimo
Ruusalepp ja Markus Andreas Tamm. Foto: Marek Pihlak

Elis Leppik tõi Tallinnast hõbeda
Tallinnas Kalevi spordi-

hallis 8.-10. märtsil toimu-
nud rahvusvahelisel iluvõim-
lemise turniiril Elegance Cup
2019 osalesid iluvõimlejad ka
Soomest, Leedust ja Bulgaa-
riast. Spordiklubi Airi õpila-
ne Elis Leppik tegi suurepä-
rase soorituse hüpitsakava-
ga 2007B vanuseklassis ning
tulemuseks teine koht ja hõ-
bemedal Leedu võimleja jä-
rel. Kurikakavas saavutas Elis
samuti tubli seitsmenda ko-
ha. Mõlemas kavas teenis Elis
välja isikliku parima punkti-

summa, saades kohtunikelt
8,5 punkti hüpitsaga ja 8,3
punkti kurikakavaga.

Liisa-Lotte Tork saavutas
samas vanuseklassis pallika-
vas üheksanda ja kurikakavas
12. koha.

Mõlemad tüdrukud olid
väga tublid tihedas ja tuge-
vas konkurentsis võisteldes,
aga eks tugevat tööd tuleb te-
ha veel ja veel parema stabiil-
suse saavutamiseks.

Jõudu jaksu kõigile!
Airi Pärn SK Airi juht

Elis Leppik kurikakava esitamas. Foto: Andrek Assor
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Kutseline kohalik korstnapühkija. Tel.
5656 4781
Pottsepatööd. Tel 5656 4781, www.
facebook.com/kolmkassi
Toon kodugaasi (vana balloon). Tel.
526 1621 Ülo
Fekaalivedu, trasside survepesu kol-
mapäeviti. 558 8811 www.fekto.ee
Ohtlike puude raie & puude hooldus-
tööd. 5686 6157
Kõik elektritööd! 513 7844

Puitbrikett ja pellet. Puhja, 511 9782
Lepp ja haab. 513 2927

Müüa saematerjali, voodri-, põran-
da-ja terrassilauda. Transport tasu-
ta! Tel. 525 8911
Kasumetsa Küttekontor müüb erine-
vat sorti kvaliteetset küttepuud. 529
2305; 734 9800 www.kasumetsa.ee
Müüa lõhutud küttepuid (kuivad,
märjad) koos kohaletoomisega. 509
3453

Aitan müüa Sinu korterit või maja.
Alustades õige hinna määramisest
kuni notaripaberite vormistamiseni.
Võta julgelt ühendust! Sinu Kohalik
maakler Elva vallas Janar Saviir . Tel.
5551 2345

OÜ Pare Kodumasinad pakub tööd
klienditeenindajale (võimalik ka 0,5
kohta). Info tel. 529 0891 või info@
parekodumasinad.ee
Elva Varahalduse OÜ võtab tööle
saunateenindaja, tööülesanded:
saunapiletide müük, sauna korras-
hoid. Osaline tööaeg: neljapäev,
reede, laupäev. Elulookirjeldus (CV)
saata varahaldus@elva.ee või Kesk
21 Elva. 747 0000

Firma teostab elektritöid. Tel. 5375
0085; info@sobraelekter.com
Teostan sise-elektritöid. 5353 6160

Ehitus-remonttööd. 5675 3918
Katuse-ja fassaaditööd. 5590 9273
Ehitus-ja renoveerimistööd. Rõ-
duklaaside müük, paigaldus ja hool-
dus. Transport-ja kolimisteenused.
www.teenustööd.ee; info@teenus-
tööd.ee; tel. 5672 6823 Garantii
Kolimisteenus, transportteenus, ko-
limisautode rent, kolatakso. Kauba-
vedu Elva-Tallinn-Elva. Tel 505 6425
Jürgeni Kaubavedu
Korstnapühkija Tase 4 (eramajad,
kortermajad, asutused). Olemas 8m
katuseredel ja kaasaegsed tööva-
hendid. Aivar tel. 5662 8835

Elvas Arbimäel müüa 2-toaline ahi-
küttega korter. Tel. 5193 4123
Ostan talumaja koos metsa või põl-
lumaaga. Hooned võivad vajada ka-
pitaalremonti. Pakkumisi ootan üle
Eesti. Telefon 501 9917

Pillapalla kokakool 6-12a lastele.
Kursuse kestus 9.04-7.05 teisipäeviti
kell 17-18:30. Hind 65.-. Registreeri:
elva@pillapalla.eePlaatimine, vannitubade ja saunade

ehitus. 5905 5756

Kui tellitud ajaleht Elva Postipoiss
laupäeval postkastis ei ole, andke

sellest KINDLASTI toimetusele
teada tel. 5663 6690 või
e-mail epoiss@kodu.ee

Las küünlavalgus mälestusi paitab
ja vaikseltkaotusvalu leevendada aitab...

LUULEKOLK

Mälestame kallist sõpra.
Avaldame sügavatkaastunnet poegadele ja teistele lähedastele.

Valli, Juhan, Lembi, Maie

Oh, küll oliilus laulda,
õieaega kuuluta.
Leinas, valus õnne sisse
ise ära sulada...

VIRGINIA VILLEM

Kauaaegset laulukaaslast
mälestavad Ehtel, Maimu,

Made, Virve, Tiiu, Tiina,
Helve, Karin, Leili, Milvi,
Elsa, Eve, Signe, Ilme,

Paavo, Jaak, Ivar ja Ilmar

Jumalaga,kohavlaani,
jumalaga, ilus ilm.

Jumalaga, lahkedlaulud,
laulja rind on varsti külm.

MARE ANDRE

Siiras kaastunne Tiiu Ruusi
perele kalli ema, ämma ja
vanaema kaotuse puhul.

Mälestavad Lea, Ülle,
Mauri, Tarvo ja Tiiu

Kustub elu, vaikib valu,
mälestus ei iial kao...

Mälestame head sõpra

ViRGiNiA VillEmit

Südamlik kaastunne Aarele
kalli ema kaotuse puhul.

Perekond Illus

Päike paitagu Su kalmu,
kuu ja tähed valvaku.

ViRGiNiA VillEm

Mälestame endist laulukaaslast,
sügav kaastunne lähedastele.

Naiskoor Kaja

Kuigi mu liha lõpeb ja mu
süda ka, siiski oledsina,
Jumal, mu südame kalju
ja mu osa igavesti (Ps 73:26).

lEhtE lOim

Mälestame kauaaegset
koguduse liiget.

Südamlik kaastunne lähedastele.

Rannu kogudus
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Osta
nädala
tähti
Säästukaardiga
12.03 - 18.03

SA Elva Kultuur järgmised sündmused:
24.03 kl 14:00, Elva Kultuurikeskus
Eakate tantsuline puhkeõhtu 5€

E

25.03 kl 15:00, Elva Kultuurikeskus
Lõunakino: Johannes Pääsukese tõeline elu 5€/4€

l va

25.03 kl 17:00, Elva vaksali ootesaal
Küüditatute mälestuspäev näituse ÕED avamisega
NB! Elva valla lehes olev kellaeg on muutunud. Õige on kell 17:00

26.03 kl 19:00, Elva Kultuurikeskus
Komöödiateater: Maria Callase meistriklass 15€/17€

Info: elvakultuur.ee

745 7201, 733 0132 kultuur@elva.ee Kesk 30, Elva

Kesk 23

Elva Kaubanduskeskuses jaArbimäel

Tavahind Säästukaardiga

Koorejogurt Tere Lacrema 150g
maasika; mandariini-mee; põldmarja 0.69 0.49
Kodujuust Piimameister Otto 220g 0.99 0.75
Täispiim Alma 3,8-4,2% 1,5l 1.19 0.95
Konserv koertele Hüva 1,25kg loomaliha 1.19 0.95
Sprotid õlis Minu 240g 1.59 0.99
Poolsuitsuvorst Wõro Tõmmu 350g 1.69 1.15
Kartul 2kg pestud 1.69 1.19
Ploomtomat kg 1.59 1.29
Roosa viinamari Red Globe kg 2.49 1.99
Sea-ja veisehakkliha 500g Maks&Moorits 2.69 1.99
Juust Atleet Kuldne 500g viil. 4.49 2.29
Maasikakook 350g Eesti Pagar 3.39 2.29
Kodune ahjupraad kg Nõo Lihavürst ~1,2kg/pk 5.99 2.99
Broileririnnak kg Tallegg ~800g/pk. 4.19 2.99

UUSKEVADKAUPraamatuid, nõusid japaljumuudhuvitavat.Iganädalpalju uutkaupa!
JooksugakevadesseTegelemekakomisjonimüügigajariideboksideningriiuliterendiga.
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Säästukaardiga

MAIUSTUSTE ERIPAKKUMISED!
Müüme la iasva likusr i i de
I
d ja lanõus id mööbl i t või30.august2019ÕnneseeneElvamajas.kodutehn ikat •valmisolekmeeskonnatöökstöör i i stu •kvalifikatsiooninõudeidtõendavate

raamatu i d Infotel5052075nõusi d ja pa lj umuudhuvi tavat MAIUSTUSTEERIPAKKUMISEP! I ganädal pa ljuuut kaupa!
Samasvõima likrahaks tehaomam ittevaja l ikud ja ni isamaruum i võtvadesemed.

Kaupluses AED ja KODU
Tegelemeka kom i sjonimüügigajar i ideboksideningri i ul iterendiga. Lai valik lille-ja köögiviljaseemneid

hinnad alates 0.29
OlemeavatudE-R9:00 - 17 : - 15: 00

KülastagemeidElvasKirde3A
Taasrahastuskeskus

0 L10 : 00 - 16:00P11:000
Tomati-ja kurgiturvas Biolan 50l 2.15
Universaalne turvas Biolan 50l 2.65
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